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§ 93  Dnr 2023KS153 

Svar på motion om gångbro över Säterivägen  
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
  

Avstår från att delta 
Peter Arvidsson (SD) och Bengt Hellgren (SD) avstår från att delta i beslutet. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 30 mars 2023 § 35 att till kommunstyrelsen remittera en 
motion från Maria Kornevik Jakobsson (C) om att bygga en gångbro över Säterivägen från 
Råda Rum till RÅSS-bryggan vid Rådasjön. Motionären beskriver hur platsen på södra sidan 
av Säterivägen idag är otillgänglig för barn och fotgängare. Det föreslås därför att en gångbro 
byggs från den högsta punkten vid cykelbanan strax väster om Råda Rum fram till platsen där 
bryggan ligger, vilket ger en avsevärt kortare promenad. Vidare föreslås i motionen att 
kommunen ska samarbeta med Råda församling, det ideella föreningslivet och näringslivet i 
kommunen för att få till stånd en broförbindelse. 
  
Förvaltningen bedömer att det är möjligt att bygga en gångbro över Säterivägen, men 
förutsättningarna behöver utredas i ett större sammanhang. Mölnlycke centrum har under de 
senaste åren vuxit österut med många nya bostäder längs Idrottsgatan och Mölnlycke fabriker. 
Samtidigt har det pågått ett arbete med att förstärka Råda Säteri som besöksmål och göra 
området kring säteriet till en välkänd och naturlig mötesplats för lokalbefolkningen. Att knyta 
ihop Mölnlycke fabriker med Råda Säteri med ett stråk genom Mölnlycke centrum skulle 
gagna alla som bor i Mölnlycke samt de som besöker Råda Säteri. Platsen vid gamla RÅSS 
brygga utgör en del av detta stråk. Enligt förvaltningens bedömning har platsen vid gamla 
RÅSS brygga en stor potential som gör att det i framtiden kan vara intressant att utveckla och 
aktivera området till en centrumnära badplats. Själva platsen behöver emellertid rustas upp 
och utvecklas för att bli attraktiv för besökare. Ett fortsatt gångstråk från RÅSS till Råda 
Säteri längs Rådasjön behöver också utredas innan det blir motiverat med en broförbindelse 
över Säterivägen till RÅSS bryggan. Förvaltningen ser därför betydelsen av att utreda behovet 
av en broförbindelse i ett större sammanhang; i ett arbete med ett stråk från Mölnlycke 
fabriker till Råda Säteri där förvaltningen också kommer att samverka med föreningslivet och 
andra aktörer. 
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Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse den 22 mars 2024 
• Motion angående gångbro över Säterivägen den 8 mars 2023 

  

Förslag till beslut på sammanträdet   
Per Vorberg (M) föreslår att kommunstyrelsen, i enlighet med förvaltningens förslag, föreslår 
att kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 
Marie Strid (MP) föreslår att kommunstyrelsen återremitterar ärendet till förvaltningen för att 
utreda kostnaderna på en bro. 
  

Beslutsgång   
Ordföranden redovisar att han kommer att ställa återremiss mot att avgöra ärendet idag. Om 
kommunstyrelsen återremitterar ärendet görs det enligt Marie Strids förslag om återremiss. 
Om kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag kommer ordföranden fråga om 
kommunstyrelsen bifaller Per Vorbergs förslag. 
 
Kommunstyrelsen godkänner redovisad beslutsgång.   
  
Återremiss och avgöra ärendet idag 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
avgöra ärendet idag. 
   
Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång:   
Ja-röst för att avgöra ärendet idag  
Nej-röst för att återremittera ärendet 
  
Med 6 ja-röster, 5 nej-röster och 2 avstår, beslutar kommunstyrelsen att avgöra ärendet 
idag. Hur var och en röstade framgår av omröstningslista 2.    
  
Per Vorbergs förslag 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller Per Vorbergs förslag och finner att så sker. 
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VOTERINGSLISTA 
Kommunstyrelsen 

 

  

Sammanträdesdatum  
2024-04-11  

 
 
Voteringslista: § 93 
Ärende: Svar på motion om gångbro över Säterivägen,  2023KS153 
 
Omröstningslista 2 

Ledamot Ja Nej Avstår 
Per Vorberg (M), ordförande X   
Mikael Johannison (M), vice ordförande X   
Patrik Linde (S), 2:e vice ordförande  X  
Ulla-Karin Johansson (S), ledamot  X  
Peter Arvidsson (SD), ledamot   X 
Gun Wågsjö (C), ledamot X   
Anders Halldén (L), ledamot X   
Marie Strid (MP), ledamot  X  
Bengt Hellgren (SD), ledamot   X 
Håkan Eriksson (KD), ledamot X   
Martin Tengfjord (SP), ledamot X   
Thomas Gustafsson (S), ersättare  X  
Berit Müllerström (S), ersättare  X  
Resultat 6 5 2 
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Sektorn för samhällsbyggnad  
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Kommunstyrelsen 
 
 
 
Diarienummer 
2023KS153 008 
 
 

Svar på motion angående gångbro över Säterivägen 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.   

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige beslutade den 30 mars 2023 § 35 att till 
kommunstyrelsen remittera en motion från Maria Kornevik Jakobsson (C) 
om att bygga en gångbro över Säterivägen från Råda Rum till RÅSS-
bryggan vid Rådasjön. Motionären beskriver hur platsen på södra sidan av 
Säterivägen idag är otillgänglig för barn och fotgängare. Det föreslås därför 
att en gångbro byggs från den högsta punkten vid cykelbanan strax väster 
om Råda Rum fram till platsen där bryggan ligger, vilket ger en avsevärt 
kortare promenad. Vidare föreslås i motionen att kommunen ska samarbeta 
med Råda församling, det ideella föreningslivet och näringslivet i 
kommunen för att få till stånd en broförbindelse. 

Förvaltningen bedömer att det är möjligt att bygga en gångbro över 
Säterivägen, men förutsättningarna behöver utredas i ett större 
sammanhang. Mölnlycke centrum har under de senaste åren vuxit österut 
med många nya bostäder längs Idrottsgatan och Mölnlycke fabriker. 
Samtidigt har det pågått ett arbete med att förstärka Råda Säteri som 
besöksmål och göra området kring säteriet till en välkänd och naturlig 
mötesplats för lokalbefolkningen. Att knyta ihop Mölnlycke fabriker med 
Råda Säteri med ett stråk genom Mölnlycke centrum skulle gagna alla som 
bor i Mölnlycke samt de som besöker Råda Säteri. Platsen vid gamla RÅSS 
brygga utgör en del av detta stråk. Enligt förvaltningens bedömning har 
platsen vid gamla RÅSS brygga en stor potential som gör att det i framtiden 
kan vara intressant att utveckla och aktivera området till en centrumnära 
badplats. Själva platsen behöver emellertid rustas upp och utvecklas för att 
bli attraktiv för besökare. Ett fortsatt gångstråk från RÅSS till Råda Säteri 
längs Rådasjön behöver också utredas innan det blir motiverat med en 
broförbindelse över Säterivägen till RÅSS bryggan. Förvaltningen ser därför 
betydelsen av att utreda behovet av en broförbindelse i ett större 
sammanhang; i ett arbete med ett stråk från Mölnlycke fabriker till Råda 
Säteri där förvaltningen också kommer att samverka med föreningslivet och 
andra aktörer. 
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Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse den 22 mars 2024 
• Motion angående gångbro över Säterivägen den 8 mars 2023  

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 30 mars 2023 § 35 att till 
kommunstyrelsen remittera en motion från Maria Kornevik Jakobsson (C) 
om att bygga en gångbro över Säterivägen från Råda Rum till RÅSS-
bryggan vid Rådasjön. Motionären beskriver hur platsen på södra sidan av 
Säterivägen idag är otillgänglig för barn och fotgängare. Det föreslås därför 
att en gångbro byggs från den högsta punkten vid cykelbanan strax väster 
om Råda Rum för att förbättra kopplingen till platsen vid sjön där bryggan 
ligger. Vidare lyfts i motionen att kommunen ska samarbeta med Råda 
församling, det ideella föreningslivet och näringslivet i kommunen för att få 
till stånd en broförbindelse.  

Förutsättningar 

Kommunen äger marken i det berörda området söder om Säterivägen ner 
mot Rådasjön och norr om Säterivägen där kommunens gång- och cykelväg 
finns. Området söder om Säterivägen är en del av Rådasjöns naturreservat. 
Från cirkulationsplatsen vid Råda stock finns en gångpassage där det går att 
fortsätta till fots eller med cykel ner till bryggan längs en grusväg. 
Förvaltningen har nyligen rustat upp och klippt gräskanter längs grusvägen 
för att tillgängliggöra vägen ner till platsen vid bryggan. Längre fram 
planeras röjning i kilen mot sjön från cirkulationsplatsen för att förbättra 
siktlinjen.  

Vid platsen som tidigare använts av Rådasjöns Segelsällskap har en brygga 
nyligen iordningställts. Förrådsbyggnaden på platsen är i dagsläget i dåligt 
skick och i stort behov av renovering. Förvaltningen har inte någon budget 
för att utveckla platsen men utför mindre drift- och underhållsinsatser.   

Utöver naturreservatsföreskrifterna finns bestämmelser som begränsar vilka 
anläggningar som kan uppföras i området. Området är bland annat utpekat 
som riksintresse för friluftsliv, omfattas av strandskydd och är del av 
vattenskyddsområde för Rådasjön. Det finns möjlighet att göra avsteg från 
reservatsföreskrifterna hos miljö- och bygglovsnämnden som prövar om det 
finns särskilda skäl för att bevilja dispens. Dispens för strandskydd krävs 
inte för en bro så länge den inte medför åtgärder som väsentligt förändrar 
livsmiljön för djur- eller växtarter. Någon inventering av djur- eller växtarter 
har inte gjorts på den aktuella platsen. Vid behov gör kommunekologen en 
bedömning av naturvärdena och beslutar vidare om en naturvärdes-
inventering behövs på den aktuella platsen. 

Möjlighet att bygga en bro 
Utformningen av en gångbro är beroende av vilken funktion som 
eftersträvas. Förvaltningen ser det som en utgångpunkt att gångbron 
uppfyller gällande krav vad gäller tillgänglighetsanpassning. En 
tillgänglighetsanpassad bro tillgodoser även önskemålet i motionen om att 
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kunna ta sig till platsen vid sjön med barnvagn. Att uppfylla kraven på 
tillgänglighet innebär en avgränsning som påverkar möjlig broutformning 
med tanke på att bron då inte kan ha en för stor lutning.  

Ekonomiska konsekvenser 
Förvaltningen kommer att ta fram en översiktlig kostnadskalkyl för en 
tillgänglighetsanpassad bro med ramper i arbetet med stråket från Råda 
Säteri till Mölnlycke Fabriker. 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen bedömer att det är möjligt att bygga en gångbro över 
Säterivägen men att omgivningen kring Rådasjön är naturskön och att 
anläggandet av en tillgängslighetsanpassad gångbro med ramper kommer att 
påverka naturupplevelsen. Förutsättningarna för bron behöver utredas vidare 
i ett större sammanhang. Mölnlycke centrum har under de senaste åren vuxit 
österut med många nya bostäder längs Idrottsgatan och Mölnlycke fabriker. 
Samtidigt har det pågått ett arbete med att förstärka Råda Säteri som 
besöksmål och göra området kring säteriet till en välkänd och naturlig 
mötesplats för lokalbefolkningen. Att knyta ihop Mölnlycke fabriker med 
Råda Säteri med ett stråk genom Mölnlycke centrum skulle gagna alla som 
bor i Mölnlycke samt de som besöker Råda Säteri. Platsen vid gamla RÅSS 
brygga utgör en del av detta stråk. Enligt förvaltningens bedömning har 
platsen vid gamla RÅSS brygga en stor potential som gör att det i framtiden 
kan vara intressant att utveckla och aktivera området till en centrumnära 
badplats. Själva platsen behöver emellertid rustas upp och utvecklas för att 
bli attraktiv för besökare. Ett fortsatt gångstråk från RÅSS till Råda Säteri 
längs Rådasjön behöver också utredas innan det blir motiverat med en 
broförbindelse över Säterivägen till RÅSS bryggan. Förvaltningen ser därför 
betydelsen av att undersöka behovet av en broförbindelse i en bredare 
kontext, som en del av ett projekt som sträcker sig från Mölnlycke fabriker 
till Råda Säteri. I detta arbete kommer förvaltningen att samarbeta med 
föreningslivet och andra relevanta aktörer. 

 
 
 
 
Louise Skålberg  Fredrik Wejrot 
Samhällsbyggnadschef  Verksamhetschef trafik 
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